
Protokół Nr XXXII/17 
z sesji Rady Miasta Racibórz 

zwołanej na dzień 27 września 2017 r. na godz. 1400.

Numery podjętych uchwał:

1. XXXII/455/2017 w sprawie zmiany budżetu miasta na 2017 rok.
2. XXXII/456/2017 w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej.
3. XXXII/457/2017 w sprawie szczegółowych zasad, sposobów i trybu udzielania ulg 
                                   w spłacie należności pieniężnych mających charakter cywilnoprawny
                                   przypadających Gminie Racibórz oraz gminnym: jednostkom
                                   budżetowym, zakładom budżetowym i instytucjom kultury, a także
                                   wskazania organów do tego upoważnionych.
4. XXXII/458/2017 w sprawie przyjęcia „Programu ograniczenia niskiej emisji w Mieście
                                   Racibórz na lata 2018-2028”.
5. XXXII/459/2017 w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od przetargowego trybu
                                   zawarcia umowy dzierżawy nieruchomości położonej w Raciborzu przy
                                   ulicy Ocickiej 5a.
6. XXXII/460/2017 w sprawie wyrażenia zgody Rady Miasta Racibórz na wykup
                                   wydzielonego majątku przewidzianego do modernizacji w centrum
                                   miasta Racibórz.
7. XXXII/461/2017 w sprawie powołania Rady Muzeum w Raciborzu.
8. XXXII/462/2017 w sprawie stwierdzenia przekształcenia dotychczasowej sześcioletniej
                                   Szkoły Podstawowej Nr 1 w Raciborzu w ośmioletnią Szkołę Podstawową
                                   Nr 1 w Raciborzu. 
9. XXXII/463/2017 w sprawie stwierdzenia przekształcenia dotychczasowej sześcioletniej
                                   Szkoły Podstawowej Nr 3 w Raciborzu w ośmioletnią Szkołę Podstawową
                                   Nr 3 w Raciborzu.
10. XXXII/464/2017 w sprawie stwierdzenia przekształcenia dotychczasowej sześcioletniej
                                   Szkoły Podstawowej Nr 4 w Raciborzu w ośmioletnią Szkołę Podstawową
                                   Nr 4 w Raciborzu.
11. XXXII/465/2017 w sprawie stwierdzenia przekształcenia dotychczasowej sześcioletniej
                                   Szkoły Podstawowej Nr 13 w Raciborzu w ośmioletnią Szkołę
                                   Podstawową Nr 13 w Raciborzu.
12. XXXII/466/2017 w sprawie stwierdzenia przekształcenia dotychczasowej sześcioletniej
                                   Szkoły Podstawowej Nr 15 w Raciborzu w ośmioletnią Szkołę
                                   Podstawową Nr 15 w Raciborzu. 
13. XXXII/467/2017 w sprawie stwierdzenia przekształcenia dotychczasowej sześcioletniej
                                   Szkoły Podstawowej Nr 18 w Raciborzu w ośmioletnią Szkołę
                                   Podstawową Nr 18 w Raciborzu.
14. XXXII/468/2017 w sprawie stwierdzenia przekształcenia dotychczasowej sześcioletniej
                                   Szkoły Podstawowej Nr 14 w Raciborzu wchodzącej w skład Zespołu
                                   Szkolno - Przedszkolnego Nr 1 w ośmioletnią Szkołę Podstawową Nr 14
                                   w Raciborzu wchodzącą w skład Zespołu Szkolno - Przedszkolnego Nr 1.
15. XXXII/469/2017 w sprawie stwierdzenia przekształcenia dotychczasowej sześcioletniej
                                   Szkoły Podstawowej Nr 7 w Raciborzu wchodzącej w skład Zespołu
                                   Szkolno - Przedszkolnego Nr 2 w ośmioletnią Szkołę Podstawową Nr 7
                                   w Raciborzu wchodzącą w skład Zespołu Szkolno - Przedszkolnego Nr 2.
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16. XXXII/470/2017 w sprawie stwierdzenia przekształcenia dotychczasowej sześcioletniej
                                   Szkoły Podstawowej Nr 2 w Raciborzu wchodzącej w skład Zespołu
                                   Szkolno - Przedszkolnego Nr 3 w ośmioletnią Szkołę Podstawową Nr 2
                                   w Raciborzu wchodzącą w skład Zespołu Szkolno - Przedszkolnego Nr 3.
17. XXXII/471/2017 w sprawie stwierdzenia przekształcenia dotychczasowej sześcioletniej
                                   Szkoły Podstawowej Nr 5 dla Mniejszości Niemieckiej w Raciborzu
                                   wchodzącej w skład Zespołu Szkolno - Przedszkolnego Nr 4 
                                   w ośmioletnią Szkołę Podstawową Nr 5 dla Mniejszości Niemieckiej
                                   w Raciborzu wchodzącą w skład Zespołu Szkolno – Przedszkolnego Nr 4.
18. XXXII/472/2017 w sprawie stwierdzenia zakończenia działalności dotychczasowego 
                                   Gimnazjum Nr 1 w Raciborzu.
19. XXXII/473/2017 w sprawie stwierdzenia zakończenia działalności dotychczasowego
                                   Gimnazjum Nr 2 w Raciborzu.
20. XXXII/474/2017 w sprawie stwierdzenia zakończenia działalności dotychczasowego 
                                   Gimnazjum Nr 3 w Raciborzu.
21. XXXII/475/2017 w sprawie stwierdzenia zakończenia działalności dotychczasowego
                                   Gimnazjum Nr 5 w Raciborzu.
22. XXXII/476/2017 w sprawie skargi na działalność Prezydenta Miasta Racibórz.

Uczestnicy sesji z ramienia Urzędu Miasta.

 Prezydent Miasta Mirosław Lenk
 Zastępca Prezydenta Miasta Wojciech Krzyżek
 Zastępca Prezydenta Miasta Irena Żylak
 Sekretarz Miasta Tomasz Kaliciak
 Naczelnik Wydziału Rozwoju Rafał Jasiński
 Naczelnik Wydziału Inwestycji i Urbanistyki Mariola Isańska – Matela
 Naczelnik Wydziału Komunalnego Bożena Jedynak – Turakiewicz
 Naczelnik Wydziału Ochrony

Środowiska i Rolnictwa Zdzisława Sośnierz
 Naczelnik Wydziału Edukacji

Kultury i Sportu Robert Myśliwy
 Naczelnik Wydziału Gospodarki

Nieruchomościami Elżbieta Sokołowska
 Naczelnik Wydziału Lokalowego Agnieszka Mróz
 Naczelnik Wydziału Spraw Obywatelskich Dorota Fleszer
 Naczelnik Wydziału Spraw Społecznych Iwona Trzeciakowska
 Komendant Straży Miejskiej Wiesław Buczyński
 Radca Prawny Maciej Markowicz 
 

Ad. 1.  Otwarcie sesji.

Przewodniczący Rady Miasta Henryk Mainusz otworzył sesję Rady Miasta Racibórz, 
stwierdzając, że na 23 radnych na sali jest obecnych 20, Rada jest więc władna do podejmowania 
uchwał. Lista obecności stanowi zał. Nr 1 do protokołu.
Następnie przedstawił wnioski o ujęcie w planowanym porządku obrad zał. Nr 2, dodatkowych 
następujących punktów i projektów uchwał:
 wnioski Prezydenta Miasta:
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1/ Uchwała w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej. 
 wnioski wynikające z pracy Rady Miasta:

2/ Uchwała w sprawie skargi na działalność Prezydenta Miasta Racibórz.

 Radny Andrzej Rosół przedstawił wniosek o ujęcie w porządku obrad punktu w sprawie 
dyskusji nad tematem nadania imienia Wincentego z Kielczy wybranemu miejscu w mieście.

 Radny Leon Fiołka zaproponował aby temat zostawić na następną sesję bo nie jest on pilnym 
tematem.

 Przew. RM Henryk Mainusz przekazał, że ma to być tylko dyskusja dla wskazania 
odpowiedniego miejsca. 

 Radny Andrzej Rosół wskazał, że na przyszłą sesję mogłaby wówczas zostać już przygotowana 
uchwała z wybraną lokalizacją. 

 Radny Marek Rapnicki uznał, że nie ma potrzeby odkładać tego tematu. Wskazał, że na Komisji
OKSRiOS dyskusja już się odbyła.   

 Radny Andrzej Rosół podtrzymał swój wniosek.
 Przew. RM Henryk Mainusz poddał pod głosowanie wniosek radnego Andrzeja Rosoła o ujęcie 

w porządku obrad punktu w sprawie dyskusji nad tematem nadania imienia Wincentego z 
Kielczy wybranemu miejscu w mieście.

Rada przy 21 głosujących radnych, 15 głosami za, 5 przeciw i 1 wstrzymującym się przyjęła 
powyższy wniosek. Wydruk z głosowania imiennego stanowi zał. Nr 3.     
 Przew. RM Henryk Mainusz poddał pod głosowanie porządek obrad z wnioskami wcześniej

przez siebie przedstawionymi i z przyjętym wnioskiem. 
Rada przy 21 głosujących radnych, 17 głosami za, 0 przeciw i 4 wstrzymującymi się ustaliła
następujący porządek obrad (wydruk z głosowania imiennego stanowi zał. Nr 4):

1. Otwarcie sesji i ustalenie porządku obrad - dokonane.
2. Przyjęcie protokołu z XXXI sesji Rady Miasta Racibórz.
3. Informacja o bieżących działaniach Prezydenta Miasta i realizacji uchwał Rady Miasta.
4. Realizacja inwestycji miejskich i remontów w 2017 roku.
5. Raport z realizacji Dokumentu Operacyjnego do Aktualizacji Strategii Rozwoju Miasta 

Racibórz do roku 2020 (za rok 2016).
6. Informacja o przebiegu wykonania budżetu miasta za I półrocze 2017 r. oraz informacja      

o kształtowaniu się wieloletniej prognozy finansowej.
7. 1. Uchwała w sprawie zmiany budżetu miasta na 2017 rok.

2. Uchwała w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej.
8. Uchwała w sprawie szczegółowych zasad, sposobów i trybu udzielania ulg w spłacie 

należności pieniężnych mających charakter cywilnoprawny przypadających Gminie 
Racibórz oraz gminnym: jednostkom budżetowym, zakładom budżetowym i instytucjom 
kultury, a także wskazania organów do tego upoważnionych.

9. Zasady i kryteria udzielenia dotacji planowanego Programu Ograniczenia Niskiej Emisji     
w Mieście Racibórz na lata 2018-2028.

10. Uchwała w sprawie przyjęcia „Programu ograniczenia niskiej emisji w Mieście Racibórz    
na lata 2018-2028”.

11. Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od przetargowego trybu zawarcia 
umowy dzierżawy nieruchomości położonej w Raciborzu przy ulicy Ocickiej 5a.

12. Uchwała w sprawie wyrażenia zgody Rady Miasta Racibórz na wykup wydzielonego 
majątku przewidzianego do modernizacji w centrum miasta Racibórz.

13. Uchwała w sprawie powołania Rady Muzeum w Raciborzu.
14. Uchwała w sprawie stwierdzenia przekształcenia dotychczasowej sześcioletniej Szkoły 

Podstawowej Nr 1 w Raciborzu w ośmioletnią Szkołę Podstawową Nr 1 w Raciborzu. 
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15. Uchwała w sprawie stwierdzenia przekształcenia dotychczasowej sześcioletniej Szkoły 
Podstawowej Nr 3 w Raciborzu w ośmioletnią Szkołę Podstawową Nr 3 w Raciborzu.

16. Uchwała w sprawie stwierdzenia przekształcenia dotychczasowej sześcioletniej Szkoły 
Podstawowej Nr 4 w Raciborzu w ośmioletnią Szkołę Podstawową Nr 4 w Raciborzu.

17. Uchwała w sprawie stwierdzenia przekształcenia dotychczasowej sześcioletniej Szkoły 
Podstawowej Nr 13 w Raciborzu w ośmioletnią Szkołę Podstawową Nr 13 w Raciborzu.

18. Uchwała w sprawie stwierdzenia przekształcenia dotychczasowej sześcioletniej Szkoły 
Podstawowej Nr 15 w Raciborzu w ośmioletnią Szkołę Podstawową Nr 15 w Raciborzu. 

19. Uchwała w sprawie stwierdzenia przekształcenia dotychczasowej sześcioletniej Szkoły 
Podstawowej Nr 18 w Raciborzu w ośmioletnią Szkołę Podstawową Nr 18 w Raciborzu.

20. Uchwała w sprawie stwierdzenia przekształcenia dotychczasowej sześcioletniej Szkoły 
Podstawowej Nr 14 w Raciborzu wchodzącej w skład Zespołu Szkolno - Przedszkolnego    
Nr 1 w ośmioletnią Szkołę Podstawową Nr 14 w Raciborzu wchodzącą w skład Zespołu 
Szkolno - Przedszkolnego Nr 1.

21. Uchwała w sprawie stwierdzenia przekształcenia dotychczasowej sześcioletniej Szkoły 
Podstawowej Nr 7 w Raciborzu wchodzącej w skład Zespołu Szkolno - Przedszkolnego    
Nr 2 w ośmioletnią Szkołę Podstawową Nr 7 w Raciborzu wchodzącą w skład Zespołu 
Szkolno - Przedszkolnego Nr 2.

22. Uchwała w sprawie stwierdzenia przekształcenia dotychczasowej sześcioletniej Szkoły 
Podstawowej Nr 2 w Raciborzu wchodzącej w skład Zespołu Szkolno - Przedszkolnego     
Nr 3 w ośmioletnią Szkołę Podstawową Nr 2 w Raciborzu wchodzącą w skład Zespołu 
Szkolno - Przedszkolnego Nr 3.

23. Uchwała w sprawie stwierdzenia przekształcenia dotychczasowej sześcioletniej Szkoły 
Podstawowej Nr 5 dla Mniejszości Niemieckiej w Raciborzu wchodzącej w skład Zespołu 
Szkolno - Przedszkolnego Nr 4 w ośmioletnią Szkołę Podstawową Nr 5 dla Mniejszości 
Niemieckiej w Raciborzu wchodzącą w skład Zespołu Szkolno – Przedszkolnego Nr 4   

24. Uchwała w sprawie stwierdzenia zakończenia działalności dotychczasowego Gimnazjum   
Nr 1 w Raciborzu.

25. Uchwała w sprawie stwierdzenia zakończenia działalności dotychczasowego Gimnazjum  
Nr 2 w Raciborzu.

26. Uchwała w sprawie stwierdzenia zakończenia działalności dotychczasowego Gimnazjum  
Nr 3 w Raciborzu.

27. Uchwała w sprawie stwierdzenia zakończenia działalności dotychczasowego Gimnazjum  
Nr 5 w Raciborzu.

28.  Uchwała w sprawie skargi na działalność Prezydenta Miasta Racibórz.
29. Dyskusja na temat nadania imienia Wincentego z Kielczy wybranemu miejscu w mieście.
30. Interpelacje, zapytania i wnioski.
31. Zakończenie sesji.

Ad 2. Przyjęcie protokołu z XXXI sesji Rady Miasta Racibórz.

 Radny Leon Fiołka zgłosił potrzebę dopisania do str. 16 protokołu słów „do końca listopada”
jako daty krańcowej  uzyskania  decyzji  środowiskowej  i  zezwolenia na realizację inwestycji
drogowej w zakresie RDRP.

 Przew. RM Henryk Mainusz poddał pod głosowanie Protokół Nr XXXI/17 z sesji Rady Miasta
Racibórz z dnia 30 sierpnia 2017 r. z uwzględnioną poprawką.

Rada przy 21 głosujących radnych, 20 głosami za, 0 przeciw i 1 wstrzymującym się przyjęła
Protokół Nr XXXI/17 z sesji Rady Miasta Racibórz z dnia 30 sierpnia 2017 r. 
Wydruk z głosowania imiennego stanowi zał. Nr 5. 
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Ad 3. Informacja o bieżących działaniach Prezydenta Miasta i realizacji uchwał Rady Miasta.

 Prezydent  Miasta  Mirosław  Lenk przedstawił  bieżącą  realizację  uchwał  Rady  Miasta
poprzedniej kadencji oraz bieżącą realizację uchwał Rady Miasta i zarządzeń Prezydenta Miasta
obecnej  kadencji.  Przedmiotowe  informacje  stanowią  zał.  Nr  6   do  protokołu.  Następnie
przedstawił informacje o najważniejszych wydarzeniach i realizacji zadań między sesjami. Lista
omówionych wydarzeń stanowi zał. Nr 7 do protokołu.

Ad 4. Realizacja inwestycji miejskich i remontów w 2017 roku.

 Radny Leon Fiołka zapytał o realny termin zakończenia prac na stadionie miejskim.
 Zastępca Prezydenta Miasta Wojciech Krzyżek przekazał, że będzie to zależało od stanowiska 

Ministerstwa Sportu i Turystyki, do którego już zwrócono się. Chodzi w tym przypadku o 
warunki w jakich będzie można położyć nawierzchnię poliuretanową.

 Przew. RM Henryk Mainusz w związku z brakiem chętnych do dalszej dyskusji zamknął 
przedmiotowy punkt obrad. 

Materiał pn. Realizacja inwestycji miejskich i remontów w 2017 roku stanowi zał. Nr 8 do 
protokołu.

Ad 5. Raport z realizacji Dokumentu Operacyjnego do Aktualizacji Strategii Rozwoju Miasta
          Racibórz do roku 2020 (za rok 2016).

 Przew. RM Henryk Mainusz w związku z brakiem chętnych do dyskusji zamknął przedmiotowy
punkt obrad. 

Raport z realizacji Dokumentu Operacyjnego do Aktualizacji Strategii Rozwoju Miasta           
Racibórz do roku 2020 (za rok 2016) stanowi zał. Nr 9 do protokołu.

Ad 6. Informacja o przebiegu wykonania budżetu miasta za I półrocze 2017 r. oraz
          informacja o kształtowaniu się wieloletniej prognozy finansowej.

 Przew. RM Henryk Mainusz przekazał, że Komisje Rady Miasta nie wniosły uwag do 
przedmiotowych informacji, a Regionalna Izba Obrachunkowa w Katowicach zaopiniowała je 
pozytywnie. Następnie w związku z brakiem chętnych do dyskusji zamknął przedmiotowy 
punkt obrad. 

Informacja o przebiegu wykonania budżetu miasta za I półrocze 2017 r. oraz informacja o 
kształtowaniu się wieloletniej prognozy finansowej stanowią zał. Nr 10 i 11  do protokołu.

Ad 7. 1. Uchwała w sprawie zmiany budżetu miasta na 2017 rok.

 Radny Jan Wiecha przekazał, że Komisja RGBiF zaopiniowała pozytywnie projekt 
przedmiotowej uchwały wraz z autopoprawką.

 Radny Marcin Fica przekazał, że Komisja GMOŚiBP pozytywnie zaopiniowała projekt 
przedmiotowej uchwały.

 Radny Paweł Rycka przekazał, że Komisja OKSRiOS pozytywnie zaopiniowała projekt 
przedmiotowej uchwały.
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 Radna Zuzanna Tomaszewska odnosząc się do dotacji dla RCK ujętej w tej uchwale zapytała 
skąd ta kwota. 

 Prezydent Miasta Mirosław Lenk przekazał, że kwota wynika z większego zamówienia imprez 
w roku niż to planowano. Dodał, że jest to ostatnia taka operacja w tym roku.

 Radna Zuzanna Tomaszewska zapytała o plany zakupu fortepianu dla RCK i jaka będzie jego 
cena.

 Prezydent Miasta Mirosław Lenk przekazał, że sprawa jest w trakcie załatwiania, a co do ceny 
to rozstrzygnie przetarg, niemniej w budżecie przewidziano na ten cel 200.000 zł. 

 Radna Zuzanna Tomaszewska przekazała, że odnosi wrażenie, że jest to ta kwota której 
zabrakło w RCK-u na wydarzenia.

 Prezydent Miasta Mirosław Lenk przekazał, że są to odrębne środki nie mające związku ze 
środkami na wydarzenia kulturalne.

 Radna Zuzanna Tomaszewska przekazała, że skojarzyła tylko te fakty. Jednocześnie uznała, że 
zakup fortepianu przy innych potrzebach RCK nie jest do końca trafioną inwestycją. 

 Prezydent Miasta Mirosław Lenk przekazał, że w tym wypadku jest realizatorem decyzji Rady 
Miasta, która w grudniu zeszłego roku ten wniosek przy uchwalaniu budżetu przyjęła.  

 Radny Leon Fiołka zapytał dlaczego spadło o połowę dofinansowanie do poprawy efektywności
energetycznej, dlaczego zmniejszyły się wpływy z opłaty targowej oraz dlaczego nie wykonano 
jeszcze dokumentacji na ul. Łąkową. 

 Prezydent Miasta Mirosław Lenk przekazał, że dokumentacja na ul. Łąkową jest już gotowa. 
Środki zmniejszają się w wyniku rozstrzygniętego przetargu. Natomiast gdy chodzi o opłatę 
targową to przekazał, że rzeczywiście wpływy się zmniejszają. Przypomniał, że Rada obniżyła 
stawki ale i tak targowisko nie stało się bardziej powszechne.  

 Radny Marek Rapnicki przekazał, że o wydatki na kulturę najlepiej pytać u źródła. Dodał, że te 
100.000 zł. to nie zapomoga dla RCK ale zapłata za realizację zadań zleconych RCK. 

 Radny Zbigniew Sokolik poprosił o wskazanie konkretnej kwoty zdjętej z zadania RDRP. 
 Prezydent Miasta Mirosław Lenk przekazał, że te środki są środkami przechodnimi na 2018 rok,

niemniej firma EGIS otrzyma mniej o 1.425.515 zł. w 2017 roku.  
 Przew. RM Henryk Mainusz z uwagi na pozytywne opinie komisji i brak chętnych do dalszej 

dyskusji poddał pod głosowanie przedmiotową uchwałę wraz z autopoprawką – zał. Nr 12 - 13.
Rada przy 21 głosujących radnych, 14 głosami za, 0 przeciw i 7 wstrzymującymi się przyjęła
powyższą uchwałę. Wydruk z głosowania imiennego stanowi zał. Nr 14. 
Uchwała Nr XXXII/455/2017 stanowi zał. Nr 15 do protokołu.

2. Uchwała w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej.

 Przew. RM Henryk Mainusz z uwagi na pozytywną opinię komisji i brak chętnych do dyskusji 
poddał pod głosowanie przedmiotową uchwałę.

Rada przy 21 głosujących radnych, 12 głosami za, 0 przeciw i 9 wstrzymującymi się przyjęła
powyższą uchwałę. Wydruk z głosowania imiennego stanowi zał. Nr 16. 
Uchwała Nr XXXII/456/2017 stanowi zał. Nr 17 do protokołu.

Ad 8. Uchwała w sprawie szczegółowych zasad, sposobów i trybu udzielania ulg w spłacie
          należności pieniężnych mających charakter cywilnoprawny przypadających Gminie
          Racibórz oraz gminnym: jednostkom budżetowym, zakładom budżetowym 
          i instytucjom kultury, a także wskazania organów do tego upoważnionych.

 Przew. RM Henryk Mainusz z uwagi na pozytywne opinie komisji i brak chętnych do dyskusji 
poddał pod głosowanie przedmiotową uchwałę.
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Rada przy 20 głosujących radnych, 16 głosami za, 1 przeciw i 3 wstrzymującymi się przyjęła
powyższą uchwałę. Wydruk z głosowania imiennego stanowi zał. Nr 18. 
Uchwała Nr XXXII/457/2017 stanowi zał. Nr 19 do protokołu.

Ad 9. Zasady i kryteria udzielenia dotacji planowanego Programu Ograniczenia Niskiej
          Emisji w Mieście Racibórz na lata 2018-2028.
Ad 10. Uchwała w sprawie przyjęcia „Programu ograniczenia niskiej emisji w Mieście
            Racibórz na lata 2018-2028”.

 Radny Jan Wiecha przekazał, że na Komisji RGBiF odbyła się dyskusja w zakresie zasad 
udzielania dotacji i ostatecznie komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie 
przyjęcia programu ograniczenia niskiej emisji.

 Radny Marcin Fica przekazał,że Komisja GMOŚiBP zasady udzielania dotacji tylko 
przedyskutowała, natomiast  projekt uchwały w sprawie przyjęcia programu ograniczenia 
niskiej emisji zaopiniowała pozytywnie. 

 Radny Leon Fiołka przedstawił następujące uwagi, zapytania i zastrzeżenia do przedmiotowych 
zasad i programu:
1) zwrócił uwagę na błędny zakres lat wpisany w nagłówkach zarówno w zasadach jak i 

programie,
2) wskazując na zapisy ze str. 24 zasad udzielania dotacji gdzie wpisano roczny koszt 

ogrzewania zapytał czy naprawdę koszt ogrzewania gazowego przed termomodernizacją 
będzie mniejszy niż koszt ogrzewania węglowego komorowego też przed 
termomodernizacją,

3) zapytał dlaczego po 1 września 2017 r. nie jest możliwe dofinansowania do budynków przy 
przejściu z paliwa stałego na sieć ciepłowniczą,

4) wniósł zastrzeżenie, że dla budynków jednorodzinnych należy przyjąć dofinansowanie tak 
jak dla wielorodzinnych czyli tylko w przypadku przejścia na ogrzewanie gazowe, sieć 
ciepłowniczą lub OZE, a nie na paliwa stałe,

5) wniósł zastrzeżenie, że dofinansowanie do termomodernizacji w budynkach 
jednorodzinnych i wielorodzinnych powinna następować tylko przy jednoczesnej wymianie 
kotłów na paliwa stałe, na kotły gazowe, olejowe, bądź po przyłączeniu do sieci 
ciepłowniczej lub OZE,

6) wniósł zastrzeżenie aby dofinansowywać również wymianę starych kotłów gazowych na 
nowe kotły gazowe ale dopiero po okresie pierwszych 5 lat programu.  

 Przedstawiciel firmy Nowa Energia – Doradcy Energetyczny Arkadiusz Osicki odpowiadając na
zgłoszone uwagi przyznał, że nagłówek w przedmiotowych dokumentach zawiera błędny zakres
lat, powinien być to okres tak jak w tytule czyli od 2018 do 2028. W zakresie kosztów 
ogrzewania przekazał, że należy się spodziewać takich zmian, które sprawią, że węgiel nie 
będzie już tym najtańszym nośnikiem energii.     

 Radny Leon Fiołka wskazał, że te wątpliwe dane w zakresie kosztów są na str. 24 zasad i 
kryteriów udzielenia dotacji. 

 Pan Arkadiusz Osiecki przekazał, że tak nie powinno być i dane te zostaną skorygowane. 
Niemniej dodał, że ceny te zaczynają coraz bardziej się zbliżać. Wskazał, że cena węgla ostatnio
jest bardzo zmienna natomiast cena gazu nie podlega takim zmianom bo wynika z taryfy. W 
kwestii propozycji wyłączenia ogrzewania węglowego z dotacji przekazał, że podlegało to kilku
stopniowej analizie. Wskazał w tym miejscu na dużą ilość budynków jednorodzinnych 
opalanych węglem w mieście i że trudno było zakładać, że wszyscy mieszkańcy zrezygnują z 
opalania węglem na rzecz innych czystszych paliw. Dodał, że jest to też związane z mocno 
ograniczoną dostępnością do sieci ciepłowniczej. Uznał również, że gdy mieszkaniec nie będzie
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miał wyboru to pozostanie przy starym źródle. Dodatkowo dodał, że efekt ekologiczny przy 
wymianie starego kotła węglowego na nowy jest bardzo duży, oczywiście przy przejściu na 
paliwo ekologiczne efekt ten jest nieporównywalnie większy. Uznał więc, że wyłączenie 
nowoczesnych kotłów węglowych sprawi, że realizacja tego programu nie nastąpi w zakładanej 
skali. W zakresie budynków wielorodzinnych uznał, że użycie kotłów węglowych dla 
pojedynczych lokali jest nie ekonomiczne ze względu na konstrukcje kotłów.          

 Radny Jan Wiecha uznał, że aby uzyskać większy efekt ekologiczny musi zadziałać państwo w 
postaci przyjęcia regulacji prawnych nie pozwalających na spalania gorszego jakościowo paliwa
oraz odpowiedniego kształtowania cen paliw. Dodał więc, że dotacje powinny wspierać tych 
którzy uzyskują trwały i najmocniejszy efekt. Wskazał, że przy wymianie samego źródła 
zaczyna się kalkulacja.    

 Pan Arkadiusz Osiecki przekazał, że wprowadzenie regulacji odgórnych rozwiązałoby wiele 
problemów. Dodał, że zasadą powinno być to, że promuje się te rozwiązania, które są 
kompleksowe, po drugie wskazał, że w okresie trwałości efekt ekologiczny musi zostać 
zachowany.  

 Radny Jan Wiecha uznał, że za proekologiczny należy uznać również kocioł zużywający mniej 
gazu. Po drugie wskazał, że emisja dwutlenku węgla jest szkodliwa i to też niska emisja.  

 Pan Arkadiusz Osiecki przekazał, że emisja dwutlenku węgla to nie niska emisja ale inny 
problem do dyskusji. 

 Radny Leszek Szczasny przekazał, że już na komisji proponował aby zastanowić się nad 
wprowadzeniem do programu zapisów o tym, że procent dofinansowania będzie malał z 
kolejnymi latami. Po drugie uznał, że należy również zastanowić się nad zwiększeniem dotacji 
do wymiany na kotły gazowe z 70% na 80%, a zmniejszyć dotacje do wymiany na kotły 
węglowe 5 klasy z 50% na 40%.

 Zastępca Prezydenta Miasta Wojciech Krzyżek przekazał, że w zakresie wysokości 
dofinansowania można reagować na bieżąco gdyż co roku w budżecie ustala się kwotę na 
dofinansowania i ilość źródeł ciepła przewidzianych do wymiany. Dodał, że drugą istotną 
rzeczą jest to, że program miejski wpisuje się w politykę państwa i program wojewódzki i 
krajowy. Dalej uznał za ryzykowne zmienianie procentowego udziału dofinansowania gdyż i tak
wprowadza się gradację i konieczność uzyskania efektu ekologicznego. Dodał, że należy 
pozwolić aby program ten najpierw zaczął działać. 

 Radny Leszek Szczasny przekazał, że z dyskusji na komisjach wywnioskował, że procenty są 
propozycja firmy przygotowującej program, a nie że wynikają z powiązania z programem 
wojewódzkim czy krajowym.  

 Zastępca Prezydenta Miasta Wojciech Krzyżek przekazał, że są to dwie różne sprawy bo 
procenty wynikają z doświadczeń miasta i wskazówek firmy natomiast środki na 
dofinansowanie pochodzą z różnych źródeł i rezygnując z dofinansowania do pieców 
węglowych zrezygnowalibyśmy z wojewódzkiego dofinansowania.  

 Radny Leon Fiołka zapytał czy rezygnując z dofinansowania do budynków wielorodzinnych 
gdy chodzi o paliwa stałe nie straci się tego dofinansowania do budynków jednorodzinnych. 

 Prezydent Miasta Mirosław Lenk przekazał, że takie warunki ustalił fundusz wojewódzki. 
 Przew. RM Henryk Mainusz z uwagi na brak chętnych do dalszej dyskusji zamknął pkt 9.
Materiał pt. Zasady i kryteria udzielenia dotacji planowanego Programu Ograniczenia 
Niskiej Emisji w Mieście Racibórz na lata 2018-2028 uwzględniający zgłoszone w dyskusji 
poprawki stanowi zał. Nr 20 do protokołu.

 Następnie Przew. RM Henryk Mainusz z uwagi na pozytywne opinie komisji i brak chętnych do
dalszej dyskusji poddał pod głosowanie uchwałę w sprawie przyjęcia „Programu ograniczenia 
niskiej emisji w Mieście Racibórz na lata 2018-2028”z uwzględnieniem zgłoszonych w dyskusji
poprawek.
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Rada przy 21 głosujących radnych, jednogłośnie przyjęła powyższą uchwałę. 
Wydruk z głosowania imiennego stanowi zał. Nr 21. 
Uchwała Nr XXXII/458/2017 stanowi zał. Nr 22 do protokołu.

Ad 11. Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od przetargowego trybu zawarcia
            umowy dzierżawy nieruchomości położonej w Raciborzu przy ulicy Ocickiej 5a.

 Przew. RM Henryk Mainusz z uwagi na pozytywne opinie komisji i brak chętnych do dyskusji 
poddał pod głosowanie przedmiotową uchwałę.

Rada przy 20 głosujących radnych, jednogłośnie przyjęła powyższą uchwałę. 
Wydruk z głosowania imiennego stanowi zał. Nr 23. 
Uchwała Nr XXXII/459/2017 stanowi zał. Nr 24 do protokołu.

Ad 12. Uchwała w sprawie wyrażenia zgody Rady Miasta Racibórz na wykup wydzielonego
            majątku przewidzianego do modernizacji w centrum miasta Racibórz.

 Przew. RM Henryk Mainusz z uwagi na pozytywne opinie komisji i brak chętnych do dyskusji 
poddał pod głosowanie przedmiotową uchwałę.

Rada przy 21 głosujących radnych, 19 głosami za, 0 przeciw i 2 wstrzymującymi się przyjęła
powyższą uchwałę. Wydruk z głosowania imiennego stanowi zał. Nr 25. 
Uchwała Nr XXXII/460/2017 stanowi zał. Nr 26 do protokołu.

Ad 13. Uchwała w sprawie powołania Rady Muzeum w Raciborzu.

 Przew. RM Henryk Mainusz zgłosił na członka Rady Muzeum kandydaturę dr Radosława 
Niklewicza, dyrektora ZSP Nr 3 w Raciborzu, 

 Radny Leon Fiołka zgłosił na członka Rady Muzeum kandydaturę radnego Piotra Klimy.
 Przew. RM Henryk Mainusz uznał, że generalnie byli to zawsze przedstawiciele spoza Rady. 
 Radny Leon Fiołka wskazał, że § 1 mówi o przedstawicielach Rady Miasta, co nie wyklucza 

udziału w tym gremium samych radnych.
 Prezydent Miasta Mirosław Lenk przekazał, że do tej pory przedstawicielami Rady były zawsze

osoby spoza Rady, nie wyklucza to jednak tego aby byli to sami radni.
 Radny Leon Fiołka przekazał więc, że jest to oficjalne zgłoszenie radnego Piotra Klimy.
 Radny Leszek Szczasny uznał, że nie ma nic nie stosownego aby przynajmniej jeden radny 

uczestniczył w pracach Rady Muzeum jako swoisty łącznik. 
 Radny Tomasz Cofała uznał, że jeżeli tradycją było to, że w gremium tym nie było radnego, a 

dzisiaj zgłoszono tylko jedna taka osobę, to nic nie stoi na przeszkodzie przyjąć dzisiaj tą 
kandydaturę, a drugą kandydaturę przyjąć na następnej sesji. 

 Przew. RM Henryk Mainusz uznał, że zgłoszono dwie osoby, więc nie widzi żadnego problemu.
Dodał, że dr Radosław Niklewicz wyraził zgodę i o to samo zapytał radnego Piotra Klimę.  

 Radny Piotr Klima wyraził zgodę na kandydowanie. Dodał, że te tematy są mu bliskie z uwagi 
na jego zainteresowania historią i muzeami.    

 Radny Paweł Rycka przekazał, że w takim wypadku zgłosza kandydaturę radnego Jana Wiechy.
 Radny Jan Wiecha wyraził zgodę na kandydowanie.
 Radna Anna Ronin uznała zgłoszenie kandydatury radnego Jana Wiechy za dziecinadę na 

niskim poziomie.   
 Radna Anna Szukalska przekazała, że jest zażenowana upolitycznianiem tej sprawy. Dodała, że 
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kolejny raz pokazuje to brak współpracy między radnymi. Uznała, że wystarczyło wcześniej 
uzgodnić stanowiska.  

 Radny Marek Rapnicki przekazał, że to zażenowanie należy widzieć częściej. Wskazał w tym 
miejscu głosowanie nad uchwałą o zmianie budżetu i m.in. nad niezbędnymi środkami dla 
RCK, gdzie radni z prawej strony wstrzymali się od głosu prawie w komplecie.   

 Radny Jan Wiecha przekazał, że rezygnuje z kandydowania.
 Radny Tomasz Cofała by uniknąć takich emocji zaproponował przyjąć dzisiaj zgłoszonego 

kandydata spoza Rady, a drugiego przyjąć za miesiąc. 
 Przew. RM Henryk Mainusz wskazał, że nadal mamy dwie kandydatury i będą one głosowane 

osobno.
 Radny Piotr Klima uznał, że jak najbardziej w tym gremium mogą być osoby spoza Rady ale  

Radę powinni reprezentować radni. Wskazał, że bez komunikacji w jedną i drugą stronę będzie 
to tworzenie sztucznego tworu. 

 Radny Leon Fiołka odnosząc się do zapisy uchwały wskazał, że wyraźnie jest tam mowa o 
przedstawicielach Rady, a nie o przedstawicielach desygnowanych przez Radę.

 Radny Tomasz Cofała zapytał o powód zmiany składu Rady Muzeum. 
 Przew. RM Henryk Mainusz przekazał, że wiąże się to z upływem 4 letniej kadencji. Odczytał 

także skład Rady Muzeum przyjęty w 2013 roku. Następnie z uwagi na brak chętnych do 
dalszej dyskusji poddał pod głosowanie kolejno zgłoszonych kandydatów:
1) Radosław Niklewicz 

Rada przy 20 głosujących radnych, jednogłośnie przyjęła powyższą kandydaturę.
Wydruk z głosowania imiennego stanowi zał. Nr 27. 

2) Piotr Klima
Rada przy 20 głosujących radnych, 12 głosami za, 6 przeciw i 2 wstrzymującymi się przyjęła
powyższą kandydaturę. Wydruk z głosowania imiennego stanowi zał. Nr 28. 
 Przew. RM Henryk Mainusz poddał pod głosowanie całą przedmiotową uchwałę z 

uwzględnieniem wybranych przedstawicieli Rady Miasta. 
Rada przy 20 głosujących radnych, 14 głosami za, 0 przeciw i 6 wstrzymującymi się przyjęła
powyższą uchwałę. Wydruk z głosowania imiennego stanowi zał. Nr 29. 
Uchwała Nr XXXII/461/2017 stanowi zał. Nr 30 do protokołu.

Ad 14. Uchwała w sprawie stwierdzenia przekształcenia dotychczasowej sześcioletniej Szkoły
            Podstawowej Nr 1 w Raciborzu w ośmioletnią Szkołę Podstawową Nr 1 w Raciborzu.

 Przew. RM Henryk Mainusz z uwagi na pozytywną opinię komisji i brak chętnych do dyskusji 
poddał pod głosowanie przedmiotową uchwałę.

Rada przy 20 głosujących radnych, jednogłośnie przyjęła powyższą uchwałę. 
Wydruk z głosowania imiennego stanowi zał. Nr 31. 
Uchwała Nr XXXII/462/2017 stanowi zał. Nr 32 do protokołu.

Ad 15. Uchwała w sprawie stwierdzenia przekształcenia dotychczasowej sześcioletniej Szkoły
            Podstawowej Nr 3 w Raciborzu w ośmioletnią Szkołę Podstawową Nr 3 w Raciborzu.

 Przew. RM Henryk Mainusz z uwagi na pozytywną opinię komisji i brak chętnych do dyskusji 
poddał pod głosowanie przedmiotową uchwałę.

Rada przy 19 głosujących radnych, jednogłośnie przyjęła powyższą uchwałę. 
Wydruk z głosowania imiennego stanowi zał. Nr 32. 
Uchwała Nr XXXII/463/2017 stanowi zał. Nr 33 do protokołu.
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Ad 16. Uchwała w sprawie stwierdzenia przekształcenia dotychczasowej sześcioletniej Szkoły
            Podstawowej Nr 4 w Raciborzu w ośmioletnią Szkołę Podstawową Nr 4 w Raciborzu.

 Przew. RM Henryk Mainusz z uwagi na pozytywną opinię komisji i brak chętnych do dyskusji 
poddał pod głosowanie przedmiotową uchwałę.

Rada przy 20 głosujących radnych, jednogłośnie przyjęła powyższą uchwałę. 
Wydruk z głosowania imiennego stanowi zał. Nr 34 . 
Uchwała Nr XXXII/464/2017 stanowi zał. Nr 35 do protokołu.

Ad 17. Uchwała w sprawie stwierdzenia przekształcenia dotychczasowej sześcioletniej Szkoły
            Podstawowej Nr 13 w Raciborzu w ośmioletnią Szkołę Podstawową Nr 13 
            w Raciborzu.

 Przew. RM Henryk Mainusz z uwagi na pozytywną opinię komisji i brak chętnych do dyskusji 
poddał pod głosowanie przedmiotową uchwałę.

Rada przy 20 głosujących radnych, jednogłośnie przyjęła powyższą uchwałę. 
Wydruk z głosowania imiennego stanowi zał. Nr 36. 
Uchwała Nr XXXII/465/2017 stanowi zał. Nr 37 do protokołu.

Ad 18. Uchwała w sprawie stwierdzenia przekształcenia dotychczasowej sześcioletniej Szkoły
            Podstawowej Nr 15 w Raciborzu w ośmioletnią Szkołę Podstawową Nr 15 
            w Raciborzu. 

 Przew. RM Henryk Mainusz z uwagi na pozytywną opinię komisji i brak chętnych do dyskusji 
poddał pod głosowanie przedmiotową uchwałę.

Rada przy 20 głosujących radnych, jednogłośnie przyjęła powyższą uchwałę. 
Wydruk z głosowania imiennego stanowi zał. Nr 38. 
Uchwała Nr XXXII/466/2017 stanowi zał. Nr 39 do protokołu.

Ad 19. Uchwała w sprawie stwierdzenia przekształcenia dotychczasowej sześcioletniej Szkoły
            Podstawowej Nr 18 w Raciborzu w ośmioletnią Szkołę Podstawową Nr 18 
            w Raciborzu.

 Przew. RM Henryk Mainusz z uwagi na pozytywną opinię komisji i brak chętnych do dyskusji 
poddał pod głosowanie przedmiotową uchwałę.

Rada przy 20 głosujących radnych, jednogłośnie przyjęła powyższą uchwałę. 
Wydruk z głosowania imiennego stanowi zał. Nr 40. 
Uchwała Nr XXXII/467/2017 stanowi zał. Nr 41 do protokołu.

Ad 20. Uchwała w sprawie stwierdzenia przekształcenia dotychczasowej sześcioletniej Szkoły
            Podstawowej Nr 14 w Raciborzu wchodzącej w skład Zespołu Szkolno -
            Przedszkolnego Nr 1 w ośmioletnią Szkołę Podstawową Nr 14 w Raciborzu wchodzącą
            w skład Zespołu Szkolno - Przedszkolnego Nr 1.

 Przew. RM Henryk Mainusz z uwagi na pozytywną opinię komisji i brak chętnych do dyskusji 
poddał pod głosowanie przedmiotową uchwałę.
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Rada przy 20 głosujących radnych, jednogłośnie przyjęła powyższą uchwałę. 
Wydruk z głosowania imiennego stanowi zał. Nr 42. 
Uchwała Nr XXXII/468/2017 stanowi zał. Nr 43 do protokołu.

Ad 21. Uchwała w sprawie stwierdzenia przekształcenia dotychczasowej sześcioletniej Szkoły
            Podstawowej Nr 7 w Raciborzu wchodzącej w skład Zespołu Szkolno – Przedszkolnego
            Nr 2 w ośmioletnią Szkołę Podstawową Nr 7 w Raciborzu wchodzącą w skład Zespołu
            Szkolno - Przedszkolnego Nr 2.

 Przew. RM Henryk Mainusz z uwagi na pozytywną opinię komisji i brak chętnych do dyskusji 
poddał pod głosowanie przedmiotową uchwałę.

Rada przy 20 głosujących radnych, jednogłośnie przyjęła powyższą uchwałę. 
Wydruk z głosowania imiennego stanowi zał. Nr 44. 
Uchwała Nr XXXII/469/2017 stanowi zał. Nr 45 do protokołu.

Ad 22. Uchwała w sprawie stwierdzenia przekształcenia dotychczasowej sześcioletniej Szkoły
            Podstawowej Nr 2 w Raciborzu wchodzącej w skład Zespołu Szkolno – Przedszkolnego
            Nr 3 w ośmioletnią Szkołę Podstawową Nr 2 w Raciborzu wchodzącą w skład Zespołu
            Szkolno - Przedszkolnego Nr 3.

 Przew. RM Henryk Mainusz z uwagi na pozytywną opinię komisji i brak chętnych do dyskusji 
poddał pod głosowanie przedmiotową uchwałę.

Rada przy 20 głosujących radnych, jednogłośnie przyjęła powyższą uchwałę. 
Wydruk z głosowania imiennego stanowi zał. Nr 46. 
Uchwała Nr XXXII/470/2017 stanowi zał. Nr 47 do protokołu.

Ad 23. Uchwała w sprawie stwierdzenia przekształcenia dotychczasowej sześcioletniej Szkoły
            Podstawowej Nr 5 dla Mniejszości Niemieckiej w Raciborzu wchodzącej w skład
            Zespołu Szkolno - Przedszkolnego Nr 4 w ośmioletnią Szkołę Podstawową Nr 5 dla
            Mniejszości Niemieckiej w Raciborzu wchodzącą w skład Zespołu Szkolno –
            Przedszkolnego Nr 4 .

 Przew. RM Henryk Mainusz z uwagi na pozytywną opinię komisji i brak chętnych do dyskusji 
poddał pod głosowanie przedmiotową uchwałę.

Rada przy 21 głosujących radnych, jednogłośnie przyjęła powyższą uchwałę. 
Wydruk z głosowania imiennego stanowi zał. Nr 48. 
Uchwała Nr XXXII/471/2017 stanowi zał. Nr 49 do protokołu.

Ad 24. Uchwała w sprawie stwierdzenia zakończenia działalności dotychczasowego
            Gimnazjum Nr 1 w Raciborzu.

 Przew. RM Henryk Mainusz z uwagi na pozytywną opinię komisji i brak chętnych do dyskusji 
poddał pod głosowanie przedmiotową uchwałę.

Rada przy 21 głosujących radnych, jednogłośnie przyjęła powyższą uchwałę. 
Wydruk z głosowania imiennego stanowi zał. Nr 50. 
Uchwała Nr XXXII/472/2017 stanowi zał. Nr 51 do protokołu.
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Ad 25. Uchwała w sprawie stwierdzenia zakończenia działalności dotychczasowego
            Gimnazjum  Nr 2 w Raciborzu.

 Przew. RM Henryk Mainusz z uwagi na pozytywną opinię komisji i brak chętnych do dyskusji 
poddał pod głosowanie przedmiotową uchwałę.

Rada przy 21 głosujących radnych, jednogłośnie przyjęła powyższą uchwałę. 
Wydruk z głosowania imiennego stanowi zał. Nr 52. 
Uchwała Nr XXXII/473/2017 stanowi zał. Nr 53 do protokołu.

Ad 26. Uchwała w sprawie stwierdzenia zakończenia działalności dotychczasowego
            Gimnazjum  Nr 3 w Raciborzu.

 Przew. RM Henryk Mainusz z uwagi na pozytywną opinię komisji i brak chętnych do dyskusji 
poddał pod głosowanie przedmiotową uchwałę.

Rada przy 21 głosujących radnych, jednogłośnie przyjęła powyższą uchwałę. 
Wydruk z głosowania imiennego stanowi zał. Nr 54. 
Uchwała Nr XXXII/474/2017 stanowi zał. Nr 55 do protokołu.

Ad 27. Uchwała w sprawie stwierdzenia zakończenia działalności dotychczasowego
            Gimnazjum  Nr 5 w Raciborzu.

 Przew. RM Henryk Mainusz z uwagi na pozytywną opinię komisji i brak chętnych do dyskusji 
poddał pod głosowanie przedmiotową uchwałę.

Rada przy 21 głosujących radnych, jednogłośnie przyjęła powyższą uchwałę. 
Wydruk z głosowania imiennego stanowi zał. Nr 56. 
Uchwała Nr XXXII/475/2017 stanowi zał. Nr 57 do protokołu.

Ad 28. Uchwała w sprawie skargi na działalność Prezydenta Miasta Racibórz.

 Przew. RM Henryk Mainusz z uwagi na brak chętnych do dyskusji poddał pod głosowanie 
przedmiotową uchwałę.

Rada przy 20 głosujących radnych, 11 głosami za, 9 przeciw i 0 wstrzymującymi się przyjęła
powyższą uchwałę. Wydruk z głosowania imiennego stanowi zał. Nr 58. 
Uchwała Nr XXXII/476/2017 stanowi zał. Nr 59 do protokołu.

Ad 29. Dyskusja na temat nadania imienia Wincentego z Kielczy wybranemu miejscu 
            w mieście.

 Radny Andrzej Rosół przedstawił cztery propozycje miejsc do nadania imienia Wincentego z 
Kielczy. Pierwszym jest skwer naprzeciwko wejścia do Urzędu Skarbowego, drugim jest 
niewielki teren na tyłach kościoła Św. Jakuba, trzecim miejscem jest skwer u zbiegu ulic 
Batorego i Podwala, a czwartym była by ławeczka z postacią Wincentego z Kileczy. W tym 
miejscu jednak dodał, że z postacią na ławeczce może być problem ponieważ nie znana jest taka
podobizna. Następnie przedstawił pokrótce historię Wincentego z Kielczy i jego związek z 
Raciborzem.  

 Radny Jan Wiecha przekazał, że jest za tym aby osobie jaką jest Wincenty z Kielczy poświęcić 
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jakieś miejsce w mieście.
 Radny Marek Rapnicki uznał, że ta osoba ewidentnie wymaga upamiętnienia w mieście. Dodał, 

że jego zdaniem miejsce obok kościoła Św, Jakuba gdzie kiedyś był klasztor jest najlepsze.   
 Prezydent Miasta Mirosław Lenk przekazał, że uważa podobnie jednakże miejsce to jest bardzo 

skromne. Dodał następnie, że niebawem będzie zmieniana nazwa ulicy Leona Kruczkowskiego 
w Brzeziu i zaproponował aby tej ulicy nadać imię Wincentego z Kielczy. 

 Przew. RM Henryk Mainusz stwierdził, że sam fakt nadania imienia nie budzi wątpliwości, a 
jedynie wybranie odpowiedniego miejsca.

 Radny Andrzej Rosół podziękował za poparcie samej idei. Następnie ze swojej strony uznał, że 
najlepszym miejscem będzie skwer u zbiegu ul. Batorego i Podwale. Dodał, że umieszczenie 
tam tablicy z nazwą skweru miałby dodatkowo walor edukacyjny.  

 Radny Marcin Fica uznał, że skwer ten jest lepszym miejscem niż ogródek obok kościoła Św. 
Jakuba. Dodał również, że obok tablicy z nazwą miejsca powinna znaleźć się tam tablica 
przybliżająca postać Wincentego z Kielczy. 

 Radny Tomasz Cofała uznał, że warta uwagi jest propozycja Prezydenta Miasta z zastąpieniem 
patrona dla ulicy w Brzeziu, bo unika się przy okazji przyszłej dyskusji nad szukaniem 
odpowiedniego patrona.

 Przew. RM Henryk Mainusz uznał, że lokalizacja w obrębie kościoła Św. Jakuba jest bardziej 
związana z tą osobą z całym szacunkiem dla Brzezia.

 Radny Jan Wiecha uznał, że taka symboliczna ławeczka powinna być w centrum miasta.  
 Przew. RM Henrym Mainusz zwrócił uwagę na większy plac po drugiej stronie kościoła Św. 

Jakuba, przy czym dobrze aby tam pojawiła się odpowiednia tablica informacyjna..  
 Prezydent Miasta Mirosław Lenk przekazał, że to miejsce ma nazwę, bo to pl. Dominikański.  

W zakresie tablicy uznał, że wybór miejsca pozwoli na umiejscowienie tam odpowiedniej 
tablicy. Następnie zaproponował do rozważenia wyremontowany, bardzo ładny skwer przy ul. 
Drzymały. 

 Radny Piotr Klima wskazał, że chodzi o osobę duchowna więc należy zasięgnąć opinii u 
księdza dziekana.

 Radny Andrzej Rosół przekazał, że prowadził już wstępne rozmowy z ks. Kurowskim oraz z 
nowym ks. proboszczem.

 Prezydent Miasta Mirosław Lenk zadeklarował porozmawiać z ks. dziekanem. 
 Przew. RM Henryk Mainusz przekazał, że wybór radnych zostanie skonsultowany.
 Radny Marek Rapnicki uznał, że z uwagi na cztery lokalizacje warto sprawę przegłosować, a 

nie oddalać za miesiąc.
 Przew. RM Henryk Mainusz uznał, że dając czas na konsultacje umożliwi się wypowiedzenie 

wszystkim stronom. 
 Radny Marek Rapnicki wskazał, że po przygotowaniu uchwały nie będzie możliwości wyboru.
 Prezydent Miasta Mirosław Lenk przekazał, że dobrze byłoby uszanować wskazanie 

wnioskodawcy.
 Radny Andrzej Rosół przekazał, że jego zdaniem najlepszym miejscem jest skwer u zbiegu ul. 

Batorego i Podwale. 
 Radny Marek Rapnicki wskazał, że przesmyk przy kościele Św. Jakuba jest traktem 

uczęszczanym i dlatego rolę informacyjna najlepiej spełni to miejsce.   
 Prezydent Miasta Mirosław Lenk wskazał, że miejsce to funkcjonuje już nieformalnie w 

mieście jako zaułek Jakuba. 
 Radny Piotr Klima uznał, że dobrze będzie to przegłosować tak aby można było dalej podjąć 

rozmowy z ks. dziekanem. 
 Prezydent Miasta Mirosław Lenk przekazał, że wycofuje lokalizację z ulicą w Brzeziu.
 Przew. RM Henryk Mainusz przekazał, że radni będą głosować na cztery lokalizacje. 
 Radna Zuzanna Tomaszewska uznała, że należy zagłosować za opcją ze skwerem u zbiegu ul. 
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Batorego i Podwale.
 Radny Marek Rapnicki uznał, że należy poddać pod głosowanie wszystkie 4 lokalizacje, przy 

czy każdy radny będzie miał jeden głos. 
 Radny Wiesław Szczygielski uznał, że taka symboliczna ławeczka mogłaby zostać ustawiona na

ul. Długiej po jej rewitalizacji.
 Radny Andrzej Rosół wycofał lokalizacje skweru naprzeciwko wejścia do Urzędu Skarbowego.
 Przew. RM Henryk Mainusz poddał pod głosowanie zgłoszone w dyskusji następujące 

lokalizacje: 1/ skwer przy ul. Batorego 4, 2/ skwer przy Kościele Św. Jakuba, 3/ skwer przy ul. 
Drzymały, 4/ ławeczka na ul. Długiej. 

W głosowaniu uczestniczyło 18 radnych, 3 radnych nie zagłosowało, 1 radny nieobecny.
Proponowane lokalizacje otrzymały następujące ilości głosów:
1/ skwer przy ul. Batorego 4 – 9 głosów, 
2/ skwer przy Kościele Św. Jakuba – 2 głosy, 
3/ skwer przy ul. Drzymały – 2 głosy, 
4/ ławeczka na ul. Długiej – 5 głosów.
Rada większością głosów wybrała skwer przy ul. Batorego 4.
Wydruk z głosowania imiennego stanowi zał. Nr 60.     

Ad 30. Interpelacje, zapytania i wnioski.

 Radny Leon Fiołka przedłożył i przedstawił następujące zapytania i interpelacje – zał. Nr 61:
1) w sprawie częstszego czyszczenia jezdni pod wiaduktem na ul. Rybnickiej / Bosackiej i pod 

wiaduktem na ul. Piaskowej,
2) w sprawie całkowitego wykoszenie trawy na terenie gminnym przy ul. Olszynkowej i 

bieżące usuwanie skoszonej trawy,
3) w sprawie zakupu ciężkiego wozu strażackiego dla OSP Brzezie,
4) w sprawie odwodnienia i profesjonalnego wykonania nawierzchni ul. Wiatrakowej od strony

ul. Rybnickiej,
5) w sprawie remontu chodnika łączącego ul. Rybnicką z ul. Zakładową,
6) w sprawie wykonania oświetlenia na ul. Brzeskiej w kierunku Dębicza,
7) ustnie w sprawie udzielenia pomocy mieszkańce Brzezia, której w 2016 roku wiatr zwalił 

drzewo na płot i która do tej pory nie otrzymała odszkodowania.  
 Radna Anna Szukalska odnosząc się do wcześniejszej interpelacji w sprawie remontu ul. Armii 

Krajowej przekazała, że powodem jej wystąpienia była strata materialna i wizerunkowa spółki 
miejskiej, po drugie był to brak stanowiska Prezydenta Miasta zwłaszcza, że powołano biuro 
obsługi prezydenta. Zapytała również czy remont zostanie ukończony w terminie tj. do końca 
września oraz kiedy będą możliwe do uzyskania ustalenia Rady Nadzorczej spółki. 

 Radna Anna Ronin przedstawiła następujące zapytania i interpelacje:
1) w sprawie dziennego opiekuna zapytała czy procedura wyboru wynika z uchwały 

kwietniowej czy też z innych przepisów oraz czy chodzi o to, że podmioty aby ubiegać się o
dotację muszą złożyć wniosek do 30 września br., 

2) w sprawie przedstawienia zamierzanej współpracy miasta z Rafako,
 Radny Franciszek Mandrysz przedstawił następujące zapytania i interpelacje:

1) w sprawie uruchomienia programu mieszkaniowego skierowanego do młodych małżeństw, 
2) w sprawie ograniczenia ruchu na ul. Olimpijczyka poprzez poszerzenie ul. Grobla tak aby 

była to droga dwukierunkowa. 
 Radny Leszek Szczasny przedstawił następujące zapytania i interpelacje:

1) w sprawie skorzystania z programu ministerialnego Human Smart Cities,
2) w sprawie odnowienia przystanku autobusowego na Dębiczu po drugiej stronie Auchan,
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3) w sprawie przypadku zamiany lokalu mieszkalnego na lokal socjalny MZB i braku 
możliwości wykupu takiego mieszkania, 

4) w sprawie braku natychmiastowej reakcji pracowników MZB na zgłaszane awarie,   
5) w sprawie późniejszego niż godz. 16:00 organizowania spotkań konsultacyjnych, 
6) w sprawie prowadzenia akcji uświadamiającej w zakresie płacenia podatków w Raciborzu 

także przez te osoby, które u nas nie mieszkają, 
7) w sprawie podwyżek dla urzędników aby zahamować ich odpływ. Wskazał, że 

zweryfikowanie ilości mieszkańców pozwoli na zmniejszenie ilości radnych do 21, a to 
pozwoli na wprowadzenie podwyżki dla urzędników,

8) w sprawie zatrudniania w UM młodych raciborzan oraz zachęty dla osób w wieku 
emerytalnym w UM,

9) na koniec poprosił o ustalenie terminu sesji w listopadzie i grudniu.
 Radny Zbigniew Sokolik przedstawił następujące zapytania i interpelacje:

1) w sprawie planów przeniesienia produkcji asfaltu w PRD z dzielnicy Płonia do dzielnicy 
Nowe Zagrody zapytał czy w związku dotychczasową korespondencją w sprawie jest 
prowadzona  procedura o wydanie decyzji środowiskowej na nową lokalizację oraz czy 
będzie spotkanie z mieszkańcami w tej sprawie,    

2) w sprawie potwierdzenia obecności na sesji dyrektora Henkla,
3) w sprawie RDRP zapytał kiedy można spodziewać się decyzji środowiskowej w zakresie 

naszego odcinka tej drogi,
4) w sprawie remontu ul. Rudzkiej i Armii Krajowej zapytał czy data 28 września br. jest datą 

faktycznego zakończenia inwestycji, 
 Radny Wiesław Szczygielski przedstawił następujące zapytania i interpelacje:

1) w sprawie udzielenia pomocy Powiatowi Raciborskiemu w zakresie utworzenia w mieście 
zespołu ds. orzekania o niepełnosprawności,

2) w sprawie planów przebudowy ul. Długiej zwrócił uwagę na potrzebę uwzględnienia w 
projektach zamontowania instalacji wodociągowej pozwalającej na podlewanie tam zieleni,

3) w sprawie nie rezygnowania przez miasto z konkursu na najładniejszą elewacje miasta.
 Radny Piotr Klima przedstawił następujące zapytania i interpelacje:

1) w sprawie udostępnienia sali na spotkanie radnych z mieszkanką Raciborza w kwestii ul. 
Kozielskiej,   

2) w sprawie uhonorowania Ks. Gintera Kurowskiego,
3) w sprawie pomocy zorganizowanym pielgrzymkom „Różaniec do granic”,
4) w sprawie rozmów z właścicielem w kwestii przyszłości restauracji „Leśna” w Oborze,
5) w sprawie dojazdu mieszkańców Lubomi do Raciborza autobusami miejskimi PK,
6) w sprawie możliwości sfinansowania zakupu fortepianu ze środków Ministerstwa Kultury w

związku z przeprowadzanym remontem Szkoły Muzycznej w Raciborzu oraz umożliwienia 
aby zakupiony dla RCK fortepian służył również w innych miejscach miasta,  

7) w sprawie rowerzystów poruszających się za szybko po chodnikach oraz w sprawie 
niebezpiecznych skrzyżowań ze ścieżkami rowerowymi,

 Radna Zuzanna Tomaszewska przedstawiła następujące interpelacje i zapytania:
1) w sprawie decyzji Prezydenta Miasta względem pisma pracowników Żłobka o podwyżki, 
2) w sprawie dodatkowego oznakowania strefy czasowego parkowania przy ul. Opawskiej,
3) w sprawie propozycji wdrożenia w mieście „zielonego budżetu obywatelskiego”,  

 Radny Tomasz Cofała przedstawił następujące zapytania i interpelacje:
1) w sprawie rozważenia wykonania przy okazji remontu ul. Długiej również remontu jej  

bocznych uliczek, 
2) w sprawie zaproszenia na sesję bądź komisję przedstawiciela Powiatu Raciborskiego 

odnośnie tematu remontu dróg powiatowych. 
 Zastępca Prezydenta Miasta Wojciech Krzyżek przedstawił odpowiedzi na zapytania i 
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interpelacje następujących radnych:
 Odnośnie interpelacji radnego Leona Fiołki w sprawie udzielenia pomocy mieszkańce 

Brzezia, której w 2016 roku wiatr zwalił drzewo na płot i która do tej pory nie otrzymała 
odszkodowania przekazał, że już na komisji zaapelował aby nie poruszać w interpelacjach 
indywidualnych spraw mieszkańców. Dodał tylko, że w tej sprawie jest obszerna 
dokumentacja, która nie sposób przedstawić. Wskazał jednakże, że miasto jest ubezpieczone
od takich wypadków. Miasto też stanęło niejako w obronie tej pani. Natomiast z uwagi, że 
ubezpieczyciel odmówił wypłacenie odszkodowania ze względu na panujące warunki, 
miasto nie może występować dalej w tej sprawie jako strona i tylko ta pani może wystąpić 
do sądu aby zaskarżyć decyzję ubezpieczyciela. Dodał, że sprawa ta przeszła wszystkie 
administracyjne procedury. 

 Odnośnie interpelacji radnej Zuzanny Tomaszewskiej w sprawie dodatkowego oznakowania
strefy czasowego parkowania przy ul. Opawskiej przekazał, że oznakowanie to jest zgodne 
z przepisami niemniej polecił aby zostało ono uzupełnione tam gdzie budzi to wątpliwości.

 Odnośnie interpelacji radnego Tomasza Cofały w sprawie rozważenia wykonania przy 
okazji remontu ul. Długiej również remontu jej  bocznych uliczek przekazał, że nie będzie 
możliwe połączenie tych zadań ale po zakończeniu remontu ul. Długiej będzie można 
podejść do remontu i tych bocznych uliczek.     

 Prezydent Miasta Mirosław Lenk przedstawił odpowiedzi na zapytania i interpelacje 
następujących radnych:
 Odnośnie interpelacji radnej Anny Szukalskiej w sprawie remontu ul. Armi Krajowej i 

Rudzkiej przekazał, że to remont prowadzony przez ZDW i terminem zakończenia jest data 
28 września br. Patrząc dzisiaj uznał, że będzie trzeba jeszcze poczekać z tydzień na 
zakończenie tam prac. Remont ten był dużym utrudnieniem dla wielu mieszkańców, dlatego
też pojawiło się tam tak wielu społecznych inspektorów nadzoru co nie było wcale 
ułatwieniem. Uznał jednak, że droga ta została wykonana w wyższym standardzie niż inne 
w mieście. Wskazał, że postawione przez ZDW warunki nie działają na korzyść terminu. 
Uznał, że każda firma drogowa musi się liczyć z tym, że gdy nie wyjdą badania to będzie 
musiała poprawiać. W zakresie tej inwestycji poprawa ta nie jest duża. Uznał, że szum 
wokół tej inwestycji związany jest jednak bardziej ze względu długość tego remontu. Dodał,
że sprawę zgłosił do rady nadzorczej spółki by ustalić co zawiodło. Uznał, że rada 
nadzorcza powinna sprawę rozpatrzyć bez zbytniej zwłoki. Co do straty wizerunkowej to 
uznał, że wszyscy za nią odpowiadają, również i społeczni inspektorzy nadzoru. Dalej 
uznał, że gdyby remont był od samego początku wykonywany przy zamkniętej drodze to 
zapewne lepiej by wyszedł. Jednakże zamknięcie od razu tej ulicy spowodowałoby jeszcze 
większe problemy. Nie jest też prawdą, że się tym remontem nie interesował ale nie będąc 
jednak inwestorem nie mógł wchodzić w kompetencje innych organów. Z samym 
konsorcjum spotykał się jednak bardzo często w tej sprawie. 

 Odnośnie interpelacji radna Anny Ronin:
1) w sprawie dziennego opiekuna przekazał, że to rodzic decyduje gdzie pójdzie jego bon 

oświatowy. Dodał, że termin 30 września wynikał z robionego rozpoznania przez jeden 
podmiot jednak to rodzic decyduje o tym jaki podmiot wybiera i kiedy pośle dziecko do 
tego podmiotu. Wskazał, że szczegóły tej procedury są do uzyskania w wydziale. 

2) w sprawie zamierzanej współpracy miasta z Rafako przekazał, że chodzi o zatrzymanie tych
pracowników w mieście, bo dotyczy to też służb finansowych, marketingu, kontrolingu. 
Dodał, że w tej sprawie będą toczyły się jeszcze dalsze robocze rozmowy. Wskazał, że 
zarząd firmy musi najpierw zakończyć rozmowy ze związkami zawodowymi.  

 Odnośnie interpelacji radnego Franciszka Mandrysza:
1) w sprawie uruchomienia programu mieszkaniowego skierowanego do młodych małżeństw 

przekazał, że ze względu na regulacje prawne mógłby to być program dla młodych ludzi, 

17



który de facto miasto ma gdyż program dla absolwentów dotyczy wszystkich absolwentów 
szkół do 35 roku życia, a co za tym idzie również i par. Zamysłem jest to aby młodzi ludzie 
u nas zostawali dlatego poprosił o zgłaszanie wszelkich uwag do istniejących u nas 
programów. 

2) w sprawie ograniczenia ruchu na ul. Olimpijczyka poprzez poszerzenie ul. Grobla tak aby 
była to droga dwukierunkowa przekazał, że to jest już dość dawna propozycja nie mniej ze 
względu na koszty nie taka prosta więc na razie pozostaje w kwestii rozważań.  

 Odnośnie radnego Leszka Szczasnego:
1) w sprawie skorzystania z programu ministerialnego Human Smart Cities przekazał, że 

miasto będzie składało do tego programu swój wniosek i będzie on dotyczył właśnie PK i 
komunikacji,

2) w sprawie odnowienia przystanku autobusowego na Dębiczu po drugiej stronie Auchan 
przekazał, że zostanie to sprawdzone i przekazane do realizacji,

3) w sprawie zamiany lokalu mieszkalnego na lokal socjalny MZB i braku możliwości wykupu
takiego mieszkania przekazał, że nie zna przypadku zamiany mieszkania lokatorskiego na 
mieszkanie socjalne, tym bardziej z lokatorem, Dodał, że nie wszystkie mieszania 
przeznaczamy do sprzedaży i nie tylko dlatego, że w danym budynku są lokale socjalne. 
Miasto posiada budynki wyłączone ze sprzedaży, które są żelaznym zasobem miasta. Dodał,
że więcej informacji będzie mógł przekazać po uzyskaniu większych szczegółów.    

4) w sprawie braku natychmiastowej reakcji pracowników MZB na zgłaszane awarie 
przekazał, ze takie indywidualne sytuacje wymagają indywidualnego zbadania po uzyskaniu
szczegółów sprawy,   

5) w sprawie późniejszego niż godz. 16:00 organizowania spotkań konsultacyjnych przekazał, 
że w przypadku ul. Długiej godz. 16:00 była odpowiednią godziną dla przedsiębiorców, nie 
mniej zdaje sobie sprawę, że nie wszystkim to pasuje, 

6) w sprawie prowadzenia akcji uświadamiającej w zakresie płacenia podatków w Raciborzu, 
nawet przez te osoby, które u nas nie mieszkają przekazał, że miasto już robiło takie akcje 
ale było to kilka lat temu. Uznał, że większy problem jest w tym aby mieszkańcy u nas nie 
zameldowani, a mieszkający płacili u nas podatki. Wskazał, że ważne więc jest to aby 
dobrać odpowiednie zachęty by przyniosło to efekty, 

7) w sprawie urzędników przekazał, że nie obserwuje nagłego ich odpływu. W zakresie 
naczelników jest to pierwszy przypadek od 11 lat. Dodał, że traktuje to jako coś 
normalnego. Będzie więc nabór i niewykluczone, że naczelnikiem zostanie dotychczasowy, 
zastępca, w innym przypadku nie byłby to dobry sygnał do pracowników. Jednakże w tym 
zakresie zostaną przeprowadzone wszystkie wymagane procedury. Dodał, że obecnie nie ma
już przypadków 80 osób startujących w konkursie na stanowisko urzędnicze. Dalej uznał, że
z zarobkami urzędników nie ma tak źle, zapewne kierownicy i naczelnicy zasługują na 
więcej ale trzeba trzymać się realiów. Dodał, że przyszłe zmiany w kadrze kierowniczej 
będą następować bardziej w sposób naturalny, że względu na wiek emerytalny.     

8) w sprawie zachęty dla osób w wieku emerytalnym w UM przekazał, że na chwilę obecną 
jedynie dwie osoby w urzędzie mają uprawnienia emerytalne więc raczej nie jest to u nas 
problemem.

 Odnośnie interpelacji radnego Zbigniewa Sokolika:
1) w sprawie planów przeniesienia produkcji asfaltu w PRD z dzielnicy Płonia do dzielnicy 

Nowe Zagrody przekazał, że jest tylko organem wykonawczym gminy i nie ma w tej kwestii
decydującego głosu. Rada o tym zdecyduje na przyszłej sesji, odbędzie się to po dyskusji 
otwartej dla wszystkich mieszkańców, która zostanie zorganizowana w RCK. Dalej 
przekazał, że raport środowiskowy został przygotowany i złożony w RDOŚ ale nie 
przesądza to o niczym bo to decyzja środowiskowa, a jaka decyzja będzie w sprawie PRD 
pozostawiona zostanie Radzie. Możliwe są różne scenariusze.

18



2) w sprawie potwierdzenia obecności na sesji dyrektora Henkla przekazał, że listopad wydaje 
się być niemal pewnym terminem, niemniej zostanie to jeszcze potwierdzone ,

3) w sprawie decyzji środowiskowej w zakresie naszego odcinka RDRP przekazał, że ma 
nadzieję, że będzie to na dniach. Pozostają jednak uwagi do służb projektowych i w tym 
zakresie termin 30 listopada jest terminem zagrożonym.  

4) w sprawie zakończenia remontu ul. Rudzkiej i Armii Krajowej przekazał, że są to już 
ostatnie dni remontu. 

 Odnośnie interpelacji radnego Wiesława Szczygielski:
1) w sprawie udzielenia pomocy Powiatowi Raciborskiemu w zakresie utworzenia w mieście 

zespołu ds. orzekania o niepełnosprawności przekazał, że na najbliższej sesji zaproponuje 
Radzie udzielenie pomocy finansowej w wysokości 50.000 zł.,

2) w sprawie uwzględnienia w projektach remontu ul. Długiej zamontowania instalacji 
wodociągowej pozwalającej na podlewanie zieleni przekazał, że to bardzo dobry pomysł, 
warty uwzględnienia w pracach projektowych,

3) w sprawie konkursu na najładniejszą elewacje miasta przekazał, że miasto rezygnuje z tego 
konkursu nie na podstawie skargi jednej wspólnoty ale dlatego, że formuła konkursu po 8 
edycjach już się wyczerpała. Na początku były kontrowersje, później wszyscy się do tego 
przyzwyczaili. Uznał, że dzisiaj ten konkurs już ma mniejsze znaczenie, świadczy o tym 
ilość realizacji elewacji budynków. Dodał, że miasto poprzez MZB nie nadąża z obsługą 
kredytów na termomodernizacje budynków. Chodzi o ciągłe wnioski o zwiększenie środków
na udział w funduszu remontowym wspólnot. Uznał, że należy więc poszukać innych pól 
zachęty, może będzie to wspomaganie budynków wpisanych do rejestru zabytków.   

 Odnośnie interpelacji radnego Piotra Klimy:
1) w sprawie udostępnienia sali na spotkanie radnych z mieszkanką Raciborza w kwestii ul. 

Kozielskiej przekazał, że nic nie stoi na przeszkodzie aby radny stworzy zespół do rozmów 
z tą panią, a sale urzędu są do dyspozycji,   

2) w sprawie Ks. Gintera Kurowskiego przekazał, że został on uhonorowany tytułem 
„Zasłużony dla Miasta Raciborza”,

3) w sprawie pomocy zorganizowanym pielgrzymkom „Różaniec do granic” przekazał, że w 
tym temacie wie jedynie tyle, że Krzyżanowice wystąpiły o dodatkowy patrol Straży 
Miejskiej,

4) w sprawie rozmów z właścicielem w kwestii przyszłości restauracji „Leśna” w Oborze 
przekazał, że też się zastanawia dlaczego przy tylu dodatkowych rzeczach, które są w tym 
rejonie zorganizowane (mini Zoo, Zaczarowany ogród, Arboretum) ten lokal nie 
funkcjonuje. Wskazał jednak, że wpływu na to nie ma gdyż jest to prywatna własność,

5) w sprawie dojazdu mieszkańców Lubomi do Raciborza autobusami miejskimi PK przekazał,
że miasto prowadziło rozmowy z wszystkimi gminami i poza nielicznymi wyjątkami nie 
udało się osiągnąć porozumienia. Niemniej wszędzie tam gdzie miasto się wycofało wszedł 
PKS, bo takie były uzgodnienia z powiatem, także nie ma problemu z dojazdem z tamtych 
miejscowości. Dodał, że nasza komunikacja na pewno wymaga zmian dlatego też obecnie 
ocenie podlegają nowo zaproponowane rozwiązania,

6) w sprawie fortepianu przekazał, że ministerstwo na pewno stać na zakup fortepianu dla 
Szkoły Muzycznej w Raciborzu. Natomiast fortepianu nie przenosi się, gdyż po każdym 
takim przeniesieniu trzeba go stroić. Dodał, że miejsce dla fortepianu w RCK zostanie 
wyposażone też w dodatkowe grzejniki,  

7) w sprawie rowerzystów przekazał, że konieczna jest dalsza edukacja odnośnie kultury jazdy.
Dodał, że dobrym pomysłem będzie przygotowanie takiej kampanii przy okazji oddania 
następnej ścieżki rowerowej.

 Odnośnie interpelacji radnej Zuzanny Tomaszewskiej:
1) w sprawie decyzji Prezydenta Miasta względem pisma pracowników Żłobka o podwyżki 
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poprosił aby nie rozważać osobno sprawy żłobka, przedszkoli, szkół czy ośrodków kultury. 
Dodał, że mało prawdopodobne, że podniesie się pensje o 400 zł., ale na pewno przy 
konstrukcji budżetu na 2018 r. będą proponowane regulacje wynagrodzeń w różnych 
jednostkach organizacyjnych miasta.  

2) w sprawie dodatkowego oznakowania strefy czasowego parkowania przy ul. Opawskiej 
przekazał, że odpowiedzi udzielił Zastępca Prezydenta Miasta Wojciech Krzyżek,

3) w sprawie propozycji wdrożenia w mieście „zielonego budżetu obywatelskiego” przekazał, 
że miasto czeka dyskusja nad formułą budżetu obywatelskiego. Zwrócił uwagę, że w tym 
roku nie będzie głosowania, a nie taka była idea. Konieczne wydaje się więc wskazanie 
jakiegoś minimum, że ten projekt będzie społecznie użyteczny i potrzebny oraz uzyskanie 
akceptacji. Nie ma też przeszkód aby znalazły się tam elementy zielone. Dodał, że warta 
uwagi jest też propozycja radnego Tomasza Cofały aby raz na parę lat wybierać jeden duży 
projekt.     

 Odnośnie interpelacji radnego Tomasza Cofały:
1) w sprawie remontu ul. Długiej przekazał, że na wczorajszym spotkaniu z mieszkańcami 

padały nawet propozycje przywrócenia ulicy do poziomu zerowego co jednak nie będzie 
możliwe ale nic nie stoi na przeszkodzie aby takiego charakteru nabrały inne okoliczne 
uliczki, 

2) w sprawie dróg powiatowych przekazał, że takie zaproszenie na komisję bądź sesję do  
Powiatu Raciborskiego zostanie wysłane.

 Przew. RM Henryk Mainusz odnosząc się do prośby radnego Leszka Szczasnego przedstawił
propozycje terminów sesji w listopadzie i grudniu.

 Prezydent Miasta Mirosław Lenk przekazał, że nic nie sto na przeszkodzie aby sesja w grudniu
odbyła się 20, bo budżet na 2018 rok będzie już przygotowany, natomiast sesja w listopadzie
lepiej aby była w ostatnią środę tj. 29 listopada.

 Radny Witold Ostrowicz zaproponował aby w styczniu sesja odbyła się też tydzień wcześniej ze
względu na ferie.

 Przew.  RM  Henryk  Mainusz  mając  na  wszystkie  głosy  w  dyskusji  przekazał,  że  sesja  w
listopadzie odbędzie się 29, w grudniu 20, a w styczniu 24.  

Ad 31. Zakończenie sesji.

 Przew.  RM Henryk  Mainusz  z  uwagi  na  wyczerpanie  porządku  obrad  zamknął  sesję  Rady
Miasta Racibórz, godz. 19:10.  

Protokołował:

Leszek Jureczko Przewodniczący Rady

    Henryk Mainusz
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